
Земљорадничкa задругa “Србобран” смањила је укупни дуг према по-
вериоцима за 750.000 евра. Ново руководство предвођено директором 
Небојшом Недељковићем преузело је ЗЗ са дугом од 1,35 милиона евра, 
а након пола године рада дуг износи око 600.000 евра. Задруга је на путу 
опоравка, заостале плате и дуговања према радницима су измирени.
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За пола године дугови ЗЗ „Србобран“ више него преполовљени 
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„Желим да се уз захвалност свима који су у прошлости радили и до-
приносили развоју, добробити наше општине, захвалим грађанима на 
стрпљењу и подршци. Србобран су градиле генерације, наша је обавеза 
да будемо достојни наших предака зарад садашње, а највише будућих 
генерација“, рекао је председник општине Радивој Парошки.Прва фаза планираних радова

је завршена 
Асфалтирана Улица 
Солидарности
Из Развојног фонда Војводине
презентовали кредитне линије

Актуелни конкурси

 ● ●  страна 2

A Csiga-bigi szakkör 
negyedik 
hulladékpapír-gyűj-
tési akciója
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 Смањен дуг за више од 750 хиљада евра
• Земљорадничкa задругa “Србобран” смањила је укупни дуг према повериоцима за 750.000 евра. Ново руководство 
предвођено директором Небојшом Недељковићем преузело је ЗЗ са дугом од 1,35 милиона евра, а након пола године рада 
дуг износи око 600.000 евра.

ЗЗ „Србобран“ се опо-
равља  након дугогодишњег 
лошег стања у којем је била. 

Пре само пола године дуг 
према повериоцима из-
носио је чак 1,35 милиона 
евра. Према речима Небој-
ше Недељковића, директо-
ра задруге, ЗЗ „Србобран“ 

је на путу опоравка, заоста-
ле плате и дуговања пре-
ма радницима су измире-

на.  „Затекли смо дуг од 
чак шест плата радници-
ма и велика дуговања пре-
ма кооперантима и раз-
ним добављачима. Годи-
на је била родна, пожње-

ли смо семенску пшеницу, 
уљану репицу, семенску и 
меркантилну соју, као и 
меркантилни кукуруз, а 
за потребе општине Ср-
бобран смо пожњели пло-
дове са узурпираних повр-
шина. Жњели смо и ора-
ли и за кооперанте, пре-
ма којима смо умањили 
дугове и кроз поделу ре-
проматеријала. План је 
сва дуговања анулирати 
на пролеће, када ћемо де-
лити семенски материјал, 
вештачко ђубриво и хе-
мију“, рекао је Недељковић. 
Земљорадничка задруга из-
мирила је и сва дуговања 
према радницима и плате 
су редовне. Уклоњене су и 
блокаде према ПИО фон-
ду и држави, што је за по-
словање веома важно јер се 
стиче могућност да задруга 
конкурише за разне субвен-
ције од институција, што до 
сада није било могуће због 
проблема у пословању. Та-
кође, дуговања према ве-
ликим добављачима, попут 

„Агромаркета“, „Уљарица 
Бачка“ и „Војводина агра-
ра“, измирена су из робних 
резерви, семенском пшени-
цом и меркантилном сојом. 
Као веома важан део целог 
плана, и оног дела који је до 
сада реализован и оног дела 
који тек следи, Недељковић 

је апострофирао подрш-
ку локалне самоуправе и 
председника општине Ср-
бобран Радивоја Парошког. 

„Иза наших потеза својим 
ауторитетом стоји општи-
на Србобран и уверен сам 

да ћемо успети да план 
оздрављења Земљорад-

ничке задруге доведемо до 
краја“, рекао је Недељко-
вић. Већ планирају нове 
сетвене структуре и про-
изводњу за следећу годину. 

„Имаћемо стотинак хекта-
ра семенске пшенице, 60 

хектара семенског кукуру-
за, око 200 хектара семен-
ске соје и нешто меркатил-
ног кукуруза. Оријенти-
шемо се на семеснку робу 
јер доноси већу добит, што 
нам је важно за пословање. 

План је у наредној години 
и зановити механизацију, 

као и склопити уговор са 
државом који ће нам омо-
гућити да будемо лагеран-
ти робних резерви“, рекао 
је Недељковић.

За пола године дугови ЗЗ „Србобран“ више него преполовљени 

Тужбе неће помоћи никоме

Добро пословање полако враћа поверење коопераната 
у ЗЗ „Србобран“. „Већина коопераната има разумевања 
за нашу ситуацију и спремна је да потраживања напла-
ти и у репроматеријалу потребном за заснивање про-
изводње, у семену или вештачком ђубриву. Истовреме-
но, знам да адвокати обилазе неке кооперанте и нуде 
им услуге утуживања задруге, али то неће донети до-
бро никоме. Ако задруга оде у стечај неће бити из чега 
да се намире потраживања и зато молим кооперанте 
да буду стрпљиви. Задруга располаже старом механи-
зацијом, намештајем и рачунарима, о то је недовољно 
за било какву накнаду. Нова механизација је узета на 
лизинг и није у нашем власништву. Свима мора бити 
јасно да Земљорадничка задруга може исплатити ду-
гове само ако ради“, поручио је Недељковић.

Подршка локалне самоуправе

Добрим планом за решавање проблема у ЗЗ „Србобран“  
и добрим пословањем ова задруга ће потпуно „стати 
на ноге“. Према речима Недељковића добри резулта-
ти постигнути су за кратко време захваљујући ан-
гажовању локалне самоуправе, пре свега, председнику 
општине Радивоју Парошком.

 Асфалтирана Улица Солидарности
• Грађани у овом делу Улице Солидарности имали су велики проблем јер нису имали асфалтиран пут да би пришли 
својим кућама, а осим тога њиховим кућама нису могла прићи ни службена возила Хитне помоћи, ватрогасна вози-
ла, комунална служба...

Прва фаза планираних радова је завршена

Одмах после асфалтирања 
Туријске улице, асфалти-
ран је и део Улице Солидар-
ности, то је последња ули-
ца на изласку из Србобра-
на у смеру Фекетића, где су 
грађани имали проблем са 
прилазом својим кућама. 
Наиме, становници овог 
дела града  имали су ви-
шедеценијски проблем не-
достатка асфалта у једном 
делу улице, због чега кућа-
ма на овом потезу година-
ма нису могла прићи раз-
на службена возила. Сада 
је израђено  око 100 мета-
ра пута, ширине шест ме-

тара, са окретницом на 
крају. Дужином пута је ис-

копан дренажни канал. Ра-
дове вредне близу 4 милио-

на динара, у предвиђеном 
року је извела фирма „НС 

Градитељ“.  Када су радо-
ви били оканчани,   део ас-

фалтиране улице обишао 
је председник Радивој Па-

рошки са сарад-
ницима. „Грађа-
ни су имали оз-
биљан проблем 
јер је приступ 
било којој врсти 
службе, Хитној 
помоћи, ватро-
гасцима, кому-
налној служби 
или другим, био 
онемогућен. Из 
овог краја Ср-
бобрана стално 

је покретано питање када 
ће се то коначно трајно ре-

шити и коначно смо успе-
ли све да завршимо.

По урбанистичком плану 
овај део насеља може да се 
шири и зато смо плански 
изградили овај пут. Поред 
пута, према плану, градиће 
се паркинг простор и тро-
тоар, као и уређивати зе-
лене површине. Надамо се 
да смо грађанима олакша-
ли живот овим улагањем, 
а план је да додатно уреди-
мо простор изградњом још 
једног приступног пута у 
самом насељу“, рекао је Па-
рошки.
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Блиски срцем и душом
Општине Србобран и  Градска област Мишкин потписале су  Меморандум о сарадњи

• „Ми имамо пословицу ‘Боље је једном видети него сто пута чути’, а ово што смо све видели уверило нас је да су 
Србобранци изузетни људи који воле свој град и своју државу Србију“, рекла је Олга Викторовна Минајева, председница 
Градске области Мишкин.
Посета руске делегације 

из Мишкина, која је бора-

вила неколико дана у Ср-
бобрану поводом Дана 

општине и Дана осло-
бођења, резултирала је 

потписивањем Меморан-
дума о сарадњи. Овај зна-

чајан документ подразуме-
ва сарадњу  у области кул-

туре, образовања, привре-
де и туризма Србобрана и 

Мишкина, као и сарадњу 
српског и руског народа 

на обострану корист и за-
довољство. Меморандум 
су свечано потписали Ра-
дивој Парошки, председ-
ник општине Србобран, и 
Олга Викторовна Минајева, 
председница Градске об-
ласти Мишкин. Пријатељ-
ство ова два града започе-
то је пре неколико година, 
а у последњих годину дана 
продубљено је обостраним 
посетама и остваривањем 
значајне сарадње. Делега-
ција из Србобрана на челу 
са председником Парош-
ким била је прошле годи-
не у Мишкину на обележа-
вању њиховог Дана општи-
не, а ове године руску деле-
гацију угостили су званич-
ници општине Србобран. 
Председник Парошки је 
истакао да су представни-
ци Мишкина и Русије ве-
ома драги гости Србобра-
на „Наше пријатељство 
се наставља и припре-
мили смо нове кораке за 

развој међусобних одно-
са. Србобран и Мишкин 
су просторно удаљени, али 
то не значи да не можемо 
да будемо блиски срцем 
и душом. То се доказало 
при претходном сусрету 
у Мишкину, а верујем да 
се показује и ових дана у 
Србобрану. Прошле годи-
не потписали смо спораз-
ум о братским односима, 
а сада смо се припреми-
ли да те односе оснажује-
мо и продубљујемо“, ре-
као је Парошки. Гости су 
били задовољни боравком 
у Србобрану, пре свега љу-
базношћу и предусретљи-
вошћу домаћина. „Осети-
ла сам и видела велику и 
снажну духовну културу 
која нас је све одушевила и 
постало ми је јасно да има-
мо толико тога заједнич-
ког, да има пуно просто-
ра за нашу сарадњу. На-
дам се да ћемо сваким но-
вим сусретом бити ближи 
једни другима. Ми имамо 
пословицу ‘Боље је једном 
видети него сто пута чути’, 
а ово што смо све видели 
уверило нас је да су Ср-

бобранци изузетни људи 
који воле свој град и своју 
државу Србију“, истакла 

је Олга Викторовна Ми-
најева, председница Град-
ске области Мишкин. Она 
је посебно изразила задо-

вољство због позива пред-
седника Парошког,  да људи 
који воде Мишкин буду део 
обележавања Дана општи-
не Србобран.

Свечаном потписивању 
документа присуствовали 
су и Јелена Антоновна Вла-
димировна, шеф админи-
страције Градске области 
Мишкин, Василиј Влади-
мирович Тјоркин, дирек-
тор «Мишјег града», Свет-
лана Владимировна Чистја-
кова, директор Туристич-
ког центра Мишкина, Ири-
на Михајловна Дејкина, ди-
ректор Међумесног Дома 
културе, са руске стране, 
те Нестор Голубски, заме-
ник председника СО Ср-
бобран, Јулија Попић, на-
челница Општинске упра-
ве Србобран, Реља Курјач-
ки, Ђорђе Џеков, Стефан 
Младеновић, Уфју Золтан 
и Јовица Андрић, чланови 
Општинског већа, и Бра-
нислава Секулић, дирек-
торка Дома културе Ср-
бобран, са стране домаћи-
на. Пре свечаног потписи-
вања Меморандума при-
сутни су погледали кратак 

филм о општини Србобран, 
а затим и филм о Мишки-
ну. Свечаност се заврши-

ла уз жеље за још већом и 
бољом сарадњом и уз позив  
представника Мишкина за 
узвратну посету.  

Сарадња у свим сегментима

Меморандум који је потписан дефинише „успостављање непосредне сарадње из-
међу институција и организација у области културе и уметности, између умет-
ничких савеза и удружења, као и и између појединих представника у тим области-
ма; учешће на уметничким фестивалима, смотрама, такмичењима и другим ма-
нифестацијама организованим у граду, односно држави с друге стране; узајамно го-
стовање уметничких група и ансамбала, размену уметничких изложби; превођење 
и размену књига и публикација у области образовања, културе и историје; размену 
предавача и ученика школа општине Србобран и Градске области Мишкин у циљу 
даљег развоја сарадње у образовању и пријатељских односа; сарадњу у области ом-
ладине и спорта; успостављање и унапређење сарадње кроз контакте привредних 
субјеката; организовање конференција, пословних сусрета и других облика послов-
но-привредне сарадње; развој свих облика туризма и размена искустава у вези са 
историјским и туристичким знаменитостима, споменицима културе и историје 
оба града“.

Радионица у школи у Турији

Представници града Мишкина, братског града Ср-
бобрана из Јарославске области у Русији, посетили 
су  Основну школу „Петар Драпшин“ у Турији. У дру-
жењу са ученицима четвртог разреда они су предста-
вили свој град и државу, а кроз заједнички рад са де-
цом на изради једног цвета, показали су како занат-
ска умећа могу бити забавна за све. Такође, гости из 
Русије позвали су најбоље ђаке ове школе да буду њихо-
ви гости у Мишкину.

Гости са собом носе сјајне утиске

Гости из Русије за неколико дана боравка у Србобрану 
посетили су Сремске Карловце, срце српске културе и 
историје, обишли су Фрушкогорске манастире, ста-
ро језгро града Новог Сада, Петроварадин, дворац Ду-
нђерских, кућу у којој је боравио Толбухин, традицио-
налне војвођанске салаше... Са собом ће, како кажу, по-
нети сјајне успомене, захваљујући на првом месту, до-
брим домаћинима.
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Свечано обележен 19. октобар  -  Дан ослобођења и Дан општине Србобран

• „Желим да се уз захвалност свима који су у прошлости радили и доприносили развоју, добробити наше општи-
не, захвалим грађанима на стрпљењу и подршци. Србобран су градиле генерације, наша је обавеза да будемо достој-
ни наших предака зарад садашње, а највише будућих генерација“, рекао је председник општине Радивој Парошки.
Обележавање 19. октобра 

почело је у преподневним 
сатима када су се испред 
споменика на Тргу слобо-

де окупили бројни грађа-
ни Србобрана, представ-
ници локалне самоуправе, 
представници разних ор-
ганизација, гости из Русије 
и Амбасаде Русије у Србије. 
Полагањем венаца на спо-
меник свим жртвама фа-
шизма, интонирањем др-
жавне химне, пригодним 
рециталима и извођењем 
познатих српских и руских 
песама достојанствено је 
обележена 74. Годишњи-
ца ослобођења од фашиз-
ма.  Присутним грађани-
ма и гостима обратили су 
се председник општине 
Радивој Парошки и Љубо-
мир Пањковић, учесник 
Другог светског рата. „На 
данашњи дан пре 74 го-
дине и Србобран је доче-
као своје ослобођење, пар-
тизанске јединице слав-
ног II Шајкашког одреда 
и Црвене армије ушле су 
у Србобран и са собом до-
неле давно заборављени 
укус слободе. Тог 19. ок-
тобра 1944. године почело 
је да се исписује једно ново 
поглавље у историји Ср-
бобрана. То није био само 
дан који је са собом донео 
радост због доласка осло-
бодилаца већ и олакшање 
да после четири године 
страховитог притиска и 

погрома, Србобранци ко-
начно осете осећај топли-
не, светлости и наде у боље 
сутра. У првим данима 

слободе сместио се у Ср-
бобран штаб маршала Фјо-
дора Ивановича Толбухи-
на, прослављеног коман-
дата 3. Украјинског фрон-
та Црвене армије. Упра-
во у кући Каћанских пла-
ниране су наредне акције 
за напредовање и коначно 
сламање фашизма. У исто-
рији сваког народа има до-
гађаја који одређују ње-
гову судбину, осликавају 
његов карактер, оно што 
нас карактерише је непо-
колебљива воља, жеља за 
слободом, борба за своју 
независност и достојан-
ство“, рекао је између оста-
лог Парошки.

Дан општине обележен је 
свечаном академијом у Ма-
лом позоришу, пред број-
ном публиком. Додељене 
су  захвалнице појединци-
ма и организацијама које 
су својим деловањем и ра-
дом обогатили друштвени 
живот, а у свечаном про-
граму учествовали су Град-
ски хор „Зора“, под руко-
водством диригентице Јас-
мине Столић Пивнички, и 
глумац Андрија Кузмано-
вић. На самом почетку при-
сутне међу којима су били 
бројни пријатељи Србобра-
на, представници братских 
градова из Русије и Мађар-

ске, представници сусед-
них општина, цркве, по-
крајинских органа вла-
сти, установа и предузећа, 

као и бројни грађани, по-
здравила је Милена Алар-
гић, председница СО Ср-
бобран. „Ово је дан када се 
са посебним поштовањем 
и поносом сећамо свих бо-
раца за слободу и свих жр-
тава које су пале да би се 

она освојила. Честити Ср-
бобранци, славни борци 
надалеко чувени, борећи 
се за слободу и достојан-
ствен живот у окрутним 
временима оставили су 
сјајни траг у нашој про-
шлости и у сећању нашег 
народа. Данашњи праз-
ник пружа прилику да по-
гледамо у прошлост, под-
сетимо се ко су нам били 
преци и на који начин тре-
ба да им узвратимо што су 
нам омогућили да живи-

мо и стварамо у слободи. 
Сећамо се прошлости да 
бисмо храбрије могли да 
корачамо ка будућности. 
Од нас то траже преци, 
али још више наша деца. 
Увек су људи били наше 
највеће богатство, вредни, 
честити и поштени, били 
и остали, и без њих Ср-
бобран не би био то што 
јесте“, истакла  је Аларгић.

Дан општине Србобран 
била је права прилика да 
се грађани и сви гости упо-
знају и подсете са култу-
ром и традицијом овог ме-
ста као и са многобројним 
улагањима у протеклом пе-
риоду. Уз честитке поводом 
Дана општине Србобран, 
Радивој Парошки је рекао: 
„Србобран је настао под 

утицајем разних култура и 
народа, и управо због свог 
положаја често је био мета 
разарања. Слободарски 
дух одувек је био прису-
тан код Србобранаца, Ту-
ријаца и Надаљчана, још 
од 1848. и славних борби 
по којим је Србобран до-
био име, чувања шајкаш-

ке границе, борби у Ве-
ликом рату, национал-
ним револуцијама. Број-
не жртве свих ових мрач-
них и тешких тренута-
ка, борбе за слободу и до-
стојанствен живот раз-
лог су да својој деци пре-
носимо поруку како је Ср-
бобран извојевао победу. 
Видимо бројне покушаје 
да се прикрију чињенице, 
фалсификује историја, на-
метну нове идеологије и 
из тог разлога непреста-

но морамо понављати да 
је наше друштво саграђе-
но на темељима антифа-
шизма. 

Сахранили смо наше хе-
роје, али ми смо следбени-
ци те победе и наша је оба-
веза, морални чин, тако 
мали напор наспрам свега 
онога што су они прошли, 
да их спомињемо са посеб-
ним пијететом. Утемељи-
ли су славну прошлост и 
створили нам услове за 
сигурнију будућност. Ср-
бобран су градиле многе 
генерације, наша обавеза 
је да га градимо и ми.

Са нама су наши прија-
тељи из Мађарске, побра-
тимског града Орошха-
зе, са којима и нашим су-
грађанима Мађарима гра-
димо ново, боље, срећније 
друштво.

Како би смо градили 
бољу будућност, не сме-
мо заборавити прошлост, 
поштујући све оно што 
су  наши преци учинили 
за Србобран. Данас се бо-
римо преданим радом и 
визијом, након много го-
дина стагнације коначно 
смо у прилици да нашој 
општини вратимо стари 
сјај. Примарни циљ нам 
је унапређење економског 
развоја општине, морамо 
ојачати параметре раз-
воја. Три основна правца 
развоја су развој пољо-
привреде, развој малих и 
средњих предузећа и при-
влачење капитала, а најја-
чи темељ укупног развоја 
је пољопривреда и све оно 
што она носи са собом.

Улагање у пољопривре-
ду је улагање у будућност 
и управо из тог разлога из-
двојили смо више од 170 
милиона динара из буџета 
општине Србобран за раз-
вој пољопривреде. Прва 
фаза радова на општин-
ском путу, Сегединцу, у 
дужини од 16 километара 
је завршена, што је допри-
нело много већој безбед-
ности саобраћаја и знатно 
олакшао пољопривредни-
цима приступ парцелама.

За јачање капацитета 

Можда има лепше вароши
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пољопривредних газдин-
става обезбеђено је пре-
ко четири милиона дина-
ра бесповратних средста-
ва, половина суме утроше-
на је на развојне пројекте 
пољопривредника, а дру-
га половина на покриће 
трошкова бескаматних 
кредита које је општина 
Србобран обезбедила - око 
70 милиона динара беска-
матних кредита је на рас-
полагању нашим пољо-
привредницима. Ради се 
пројекат електрифика-
ције атара који ће знатно 
допринети развоју инте-
зивне пољоприведе, олак-
шати рад воћарима и по-
вртарима али и омогући-
ти развој сеоског туриз-
ма. Капитални пројек-
ти везани за акумула-
цију Криваје и Великог 
бачког канала омогућиће 
велику количину воде у 
Криваји и наводњавање 
више од  5.000 хектара.

Морамо да истакнемо да 
тренутно имамо најнижу 
стопу незапослености у 
последњих неколико деце-
нија, и да ће та стопа бити 
још нижа јер нас очекује 
отварање три нова произ-
водна погона, и самим тим 
попуњавање индустријске 
зоне А. Наш циљ је да под-
стицајним мерама сваке 
године утичемо на развој 
малих и средњих преду-
зећа и предузетника, јер 
у томе видимо могућност 
за смањење незапослено-
сти и то чинимо и ове го-
дине а све је усмерено ка 
бржем развоју општине. 

Свакодневно радимо на 
уређењу комуналне ин-
фраструктуре, рекон-
струкцији и санацији си-
стема за водоснабдевање, 
водоводних шахтова и 
цеви на територији целе 
општине. Ускоро ће Ср-
бобран и Турија, поред 
Надаља, имати савреме-
ну фабрику воде, чиме 
ће се побољшати ква-
литет водоснабдевања 
и квалитет пијаће воде. 

Завршили смо прву фазу 
радова на изградњи пута 
у насељу Солидарност, ре-
конструкцију Туријске и 
дела улице Дожа Ђерђа, 
пешачко-бициклистич-

ке стазе у дужини 4,4 км 
на Бељанској бари, извр-
шена је реконструкција 
спортске хале и сада нас 
очекује изградња кугла-
не, чиме ће спортски цен-
тар бити комплетиран.

Посебно сам поносан 
што смо у претходном пе-
риоду успели да поспеши-
мо социјална давања по-
себно према најмлађима, 
наставили смо са праксом 
субвенционисања ужи-
не и финансирањем бес-
платне ужине за најугро-
женије, ђачких месечних 
карти, бесплатан градски 
превоз за све ђаке и грађа-
не на територији општи-
не, повећали смо број сти-
пендија, финансирали смо 
боравак наших ученика у 
Петници, бесплатно лето-
вање за вуковце у Сутомо-
ру, размену ђака са побра-
тимском општином Оро-
шхаза, најбољим ћаци-
ма генерације ове годи-

не по први пут смо уру-
чили признања и награ-
де за њихов труд и моти-
висали их да из године 
у годину буду још бољи. 
Жеља нам је да помогне-
мо најталентованију децу 
која постижу изванредне 

резултате у свом школо-
вању кроз разне донације 
и подстицаје, на такав 

начин промовишемо си-
стем вредности заснован 
на раду, знању и култури.

Србобран спада у ред ма-
лобројних општина који 
посебну бригу посвећује 
ментално неразвијеним 
особама и кроз стручан 
рад ‘Бисера’ укључујемо их 

у свакодневне активности.
Преко 40 милиона дина-

ра издвајамо за несмета-
но функционисање спор-
тских клубова и спорт-
ских објеката, и изузет-
но ми је драго што је на-
кон дужег времена поно-

во покренут и рукометни 
клуб, тако ће наша деца 
сада имати прилику да и 

у рукомету постижу до-
бре резултате. Морам да 
похвалим и организато-
ре спортских манифе-
стација током лета који 
су својим квалитетним 
радом и уз подршку ло-
калне самоуправе оства-
рили запажене резулта-

те у промоцији спорта и 
здравог начина живота.

Посебну бригу води-
мо о здрављу наших су-
грађана, и настављамо 
са праксом да континуи-
рано повећавамо износ 
средстава које издвајамо 

из буџета за превентив-
ну здравствену заштиту 
наших грађана. Бесплат-

ни превентивни прегле-
ди, специјализације на-
ших доктора, реновирање 
Дома здравља, набавка 
нове опреме су програ-
ми од којих не одустајемо.

Културну традицију, 
обичаје, од заборава чува 
Дом културе и представ-
ници културних удру-
жења, који уз подрш-
ку локалне самоуправе 
имају тежњу да Србобра-
ну пруже све оно што 
имају већи градови, био-
скоп, позориште, излож-
бе, промоције, концерте. 
Издвајања за културу не 
заостају за спортом и за 
ову област смо издвоји-
ли око 40 милиона дина-
ра. Посебно истичемо ве-
ома занимљиво Србобран-
ско културно лето и мани-
фестацију ‘Ленкин прстен’. 

Mи желимо да мењамо 
нашу општину, са жељом 
да њен идентитет и тра-
диција остану исти. Ле-
пота сваког града се мери 
квалитетом живота, очу-
вањем старина и култур-
не баштине али и промо-
висањем нових идеја. Због 
посебности Србобрана и 
своје лепоте, због чести-
тих, вредних и поште-
них људи који су живе-
ли и данас живе у Ср-
бобрану, нашим свако-
дневним ангажманом све 
наше идеје које доприно-
се развоју наше вароши 
претварати у стварност.

Можда има лепше варо-
ши, али нама драже сигур-
но нема“, рекао је Парошки.

ДРУШТВО5

Свечано обележен 19. октобар  -  Дан ослобођења и Дан општине Србобран

од Србобрана, али нама нема драже

Oвогодишњи добитници захвалница општине Србобран 

- Сеги Ференца Тибор - за учињена хумана дела.
- Установа за предшколско васпитање и образовање „Радост“ - за постигнуте
  примерене резултате и успехе у раду.

- Љиљана Ковачић - за постигнуте примерене резултате и успехе у раду.
- Златко Јојкић - за постигнуте примерене резултате и успехе у раду.
- Милан Срдановић - за постигнуте примерене резултате и успехе у раду.
- Немет Деже- за постигнуте примерене резултате и успехе у раду.
- Бунфор Ђула - за постигнуте примерене резултате и успехе у раду.
- Сеги Отилија - за постигнуте примерене резултате и успехе у раду.
- Установа за физички културу, рекреацију и туризам Србобран - за постигнуте
  примерене резултате и успехе у раду.

- Горан Благојевић - за постигнуте резултате и успехе у раду.
- Компанија „Best seed producer” из Србобрана - за постигнуте примерене
 резултате и успехе у раду.
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Актуелни конкурси

Представници Развојног 
фонда Војводине на скупу 
су објаснили услове под 
којима заинтересовани 
могу конкурисати за по-
вољне развојне кредите, 
који поред обртних, ос-
новних и других средстава, 
могу да буду и у функцији 
обезбеђивања сопственог 
учешћа за ИПАРД 2 про-
грам, који се ускоро оче-
кује. „Важно је да наши 
пољопривредници иско-
ристе могућности креди-
тирања које нуди Развој-
ни фонд Војводине где је 
највиша камата два одсто, 
уз одређени грејс период 
отплате. Такође, значајна 
је могућност коришћења 
линије која је доступна за 
ИПАРД, јер новац који се 
обезбеди уз помоћ Развој-
ног фонда може да буде 
износ који је неопходан за 
учешће у овом европском 
фонду, који је често ве-
ома тешко обезбедити, 
поготово када се ради о 
мањим пољопривредним 
произвођачима“, рекао је 
Радивој Дебељачки, члан 
Општинскг већа, и руко-
водилац Канцеларије за 
локално економски развој. 
Интересовање је било ве-
лико за тренутне конкурсе 

на које могу аплицирати 
правна лица и предузетни-
ци, а  актуелни  конкурси 
су: 

•Конкурс за дугорочне 
кредите за инвестициона 
улагања;

•Конкурс за дугорочне 
кредите за трајна обртна 
средства;

•Конкурс за дугорочне 
кредите за развој туризма;

•Конкурс за дугорочне 
кредите за инвестиције у 
пољопривреди у оквиру 
ИПАРД програма;
• Конкурс за краткорочне 

кредите за обртна сред-
ства. Регистрована пољо-
привредна газдинства 
могу аплицирати на:
• Конкурс за дугорочне 

кредите за пољопривреду;
• Конкурс за дугорочне 

кредите за куповину пољо-
привредног земљишта;

• Конкурс за дугорочне 
кредите за набавку нове 
механизације;
• Конкурс за дугорочне 

кредите за развој туризма;
• Конкурс за дугорочне 

кредите за инвестиције у 
пољопривреди у оквиру 
ИПАРД програма;
• Конкурс за краткорочне 

кредите за обртна средства 
у пољопривреди.

• У сали СО Србобран представници Развој-
ног фонда Војводине представили су заинте-
ресованим пољопривредницима и предузетни-
цима, све кредитне линије које се у овом тре-
нутку нуде пољопривредним произвођачима. 

Из Развојног фонда Војводине 
презентовали кредитне линије

srbobran.rs, mojsrbobran.net,
srbobran.net, srbobrandanas.rs,

szenttamás.rs

Сарадници Србобранског Информатора:

Потребни радници
„Aptiv Mobility Services“ Нови Сад

Компанија „Aptiv Mobility Services“ из Новог Сада, 
лидер у аутомобилској индустрији, саопштила је да 
тражи раднике у производњи и у Србобрану. Компа-
нија нуди редовну зараду, пријатно радно окружење, 
бесплатан превоз из места становања до фабрике, по-
четну обуку и могућност напредовања. Сви заинтере-
совани могу конкурисати и путем сајта Послови Ин-
фостуд, или послати своју биографију на aptivposao@
aptiv.com, док све информације о запослењу могу до-
бити на телефон 060/8892534», наводи се у саопштењу 
компаније. 

Продуктивна старост

У Центру за социјални 
рад општине Србобран и 
ове године  обележен је 1. 
октобар Међународни дан 
старих лица. Организова-
на је свечаност и дружење, 
а Центар за социјални рад 
посетио је председник 
општине Радивој Парош-
ки са сарадницима.

Том приликом Бисерка 
Веселиновић, директорка 
Центра за социјални рад, 
истакла је да је највећа по-
рука старијима да истрају 
у својим проблемима, као 
и свима у познијим годи-
нама да имају стрпљења за 
све. „Старији треба своје 
године живота  да посве-
те себи и својим потреба-
ма, као и уживању у раду, 

јер старост и те како може 
бити продуктивна. Ср-
бобранска заједница увек 
је спремна да ослушне и 
подржи идеје који потичу 

од најстаријих и из овог 
Центра“, рекла је Весе-
линовић. Поздрављајући 
присутне.

Радивој Парошки, пред-
седник општине Србобран, 
рекао је да је задатак ло-

калне заједнице да бри-
не и учини бољим живот 
свих грађана, од најмлађих 
до најстаријих. „Локална 
заједница издваја одређе-

на средства из буџета и за 
своје најстарије суграђа-
не, за њихове потребе и 
активности, у границама 
својих могућности“, иста-
као је Парошки.

• „Задатак локалне заједнице је да брине и учини бољим живот свих 
грађана, од најмлађих до најстаријих“, рекао је председник Радивој Па-
рошки.

Обележен Међународни дан старих лица

Подршка пензионерима

На свечаном обеле-
жавању јубилеја, о раду 
Удружења пензионера, ак-
тивностима и плановима 
за будућност ове органи-
зације говорила је Љуби-
ца Аларгић, председница 
друштва. Она је истакла 
да Удружење  има добру 
сарадњу и подршку локал-

не самоуправе, која је обе-
збедила више путовања 
за пензионере.  „Наша 
непрофитна, аполитич-
на организација бави се 
добротворним радом у 
интересу пензионера и 

покушава да разним ак-
цијама буде им на услузи. 
Организујемо дружења 
и са другим општинским 
удружењима како би 
заједно проводили своје 
дане. Имамо и подршку 
локалне самоуправе, па 
смо тако ишли на више 
путовања и посећивали 

многе манастире и знаме-
нита места. Посебно хва-
ла председнику општине 
Радивоју Парошком који 
је увек имао разумевања 
за нас и нашао времена да 
нас саслуша и помогне“, 

рекла је Аларгић.  Пред-
седник општине захвалио 
се свим пензионерима за 
све оно што су учинили 
за заједницу у току свог 
радног века, и да због 
тога локална самоуправа 
жели и осећа обавезу да 
помогне Удружење пен-
зионера и његове чланове. 

„Радни век брзо прође и 
после тога треба улепша-
ти и осмислити живот 
људима. Трудимо се ко-
лико можемо да помог-
немо свим друштвеним 
организацијама, посебно 
пензионерима, јер сте ви 
допринели да се изгради 
ово друштво и све инсти-
туције. Са добром орга-
низацијом можете много 
учинити за вас лично, али 
и ваше удружење. Желим 
вам све најбоље, пре свега 
здравља и среће и надам 
се да ћемо се виђати још 
чешће у оваквим и слич-
ним приликама“, истакао 
је Парошки.

• Јубилеј вредан пажње - 70 година од оснивања, обележило је Удружење 
пензионера општине Србобран. На прослави се окупило више десети-
на србобранских пензионера.  „Имамо и подршку локалне самоуправе, 
па смо тако ишли на више путовања и посећивали многе манастире и 
знаменита места“, рекла је Љубица Аларгић, председница Удружења 
и посебно се захвалила председнику општине Радивоју Парошком који 
је био гост на свечаности.

Удружење пензионера обележило 70 година постојања
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A Csiga-bigi szakkör negyedik hulladékpapír-gyűjtési akciója

A Zentai Magyar Kama-
raszínház két színésze, Ve-
rebes Judit és Szilágyi Áron 
2018. október 24-én, szerdán 
a szenttamási Zsebszínház-
ban teltházas közönség előtt 
bemutatta az Éva és Ádám 
naplója című előadást, amely 
Mark Twain regénye alapján 
készült. Színpadra írta Vere-
bes Ernő. 

 Az emberiség hímnemű ré-
sze, a történet legelején még 
csak egy férfiből állt, de már 
ez az egy is udvarias volt. Így 
történhetett, hogy ezen előa-
dás címe: Éva és Ádám. Fur-

csa, de mindketten naplót 
vezettek. Azért rendhagyó 
dolog ez, mert elejében még 
csak emlékeik sem igen le-
hettek. Később, ahogy az el-

múlt napok száma szaporo-
dott, a naplók is fokozatosan 
teltek meg mindenféle sze-
mélyes észrevétellel, titokfej-
téssel, kísérlet-leírásokkal, és 
nem utolsó sorban, a Másik 
megfigyelésével. Az ősszü-
lők világának meseszerű fel-
fedezése Mark Twain számá-
ra olyan lehetett, mint Ádám 
és Éva világra való rácsodál-
kozása. Ebben az előadás-kí-
sérletben a két napló, Éva és 
Ádám vallomásszerű mono-
lógja fésülődik egybe, a kö-
zönségnek, mint a jövő em-
beriségének mutatkozva be, 

ugyanakkor egymással is ko-
kettálva, perlekedve, eljutva 
addig, amit ma úgy hívunk: 
szerelem.

Október első szombatján, 
6-án már a kora reggeli órák-
ban benépesült a szenttamá-
si Jovan Jovanović Zmaj Ál-
talános Iskola udvara, a vé-
géhez ért ugyanis a hulladék-
papír-gyűjtési akció, és ezen 
a napon történt a begyűjtött 
papír átadása és mérése. Az 
iskola első és hátsó bajáratá-
nál megjelentek a különböző 
járművek: traktorok, kiste-
herautók, személygépkocsik, 
triciklik, kerékpárok, után-
futók, talicskák. A legkisebb 
diáktól a legidősebbekig szü-
lői segítséggel vagy annélkül 
szinte mindenki hordta a kar-
tondobozokat, régi újságokat 
és egyéb hulladékot, amit a 
sportpályán osztályonként 
nagy kupacokba raktak, és 
digitális mérlegen lemértek. 
A mérést követően a diákok 
a feldolgozásra váró hulladé-
kot az iskolaudvar alsó részé-
be vitték, ahol egy hihetet-
lenül magas papírdomb ala-

kult ki. Innen azután megfe-
lelő gépezettel a papír kami-

onokra került, és Újvidékre 
szállították újrahasznosításra.
A Csiga-bigi szakkör a Pa-

pirko elnevezéső hulladékpa-
pír-gyűjtési akciója már ne-
gyedik éve tart. Az akcióba 

iskolából 15 osztály kapcsoló-
dott be, úgy az alsósok, mint 

a felsősök közül.Boltról bolt-
ra, szomszédtól szomszédig, 
utcáról utcára jártak a gye-
rekek, minden nap szorgal-
masan gyűjtötték a papírhul-
ladékot. Többen voltak közü-

lük, akik már a nyár folya-
mán odahaza a nagyszülők-

nél, rokonoknál elkezdték a 
gyűjtést. A szenttamási köz-
ségházáról, valamint a Sport- 
és Rekreációs Központtól is 
érkezett jelentős mennyiségű 
papír, de az Atina vegyeske-

reskedésben is rengeteg kar-
tondobozt gyűjtöttek az ak-
cióhoz.
A rendezvény főszervezői 

Vörös Adrianna és Gluvákov 
Lenke tanárnők. A rendez-
vény célja az újrahasznosítás, 
emellett a hangsúly a környe-
zetvédelemre és a csapatszel-
lemre tevődik át.A másik jó 
oldala a rendezvénynek, hogy 
a gyermekek hetekig egyként 
dolgoztak, a csapatmunka 
alatt nagyon összeforrtak, 
megértették azt, hogy közös 
erővel sokkal több elérhető, 
továbbá azt is, hogy az értéke-
sített papír árán értékes tan-
felszerelést vásárolhatnak az 
iskolának, amit ők és az utá-
nuk jövő generációk is hasz-
nálni fognak. 
A  Papirko akció keretében 

összesen 9869,49 kg hulla-
dékpapír gyűlt össze, ami 
csaknem tíz tonnát jelent. A 
gyerekek a szorgalmukért 
édességcsomagot kaptak.

Minden év október 6-án, az 
aradi vértanúkra való emlé-
kezés évfordulóján szentta-

mási diákok látogatnak el a 
bánáti Elemérre, ahol közö-
sen emlékeznek az ott elte-
metett Kiss Ernő honvédtá-
bornokra. A diákok és kísé-
rőik egyúttal Bánát egy-egy 
jelentősebb történelmi, kul-
turális és egyházi épületét is 
felkeresik.

Kiss Csaba történelem sza-
kos tanár csaknem két év-
tizede szervezi a három kö-
zép-bácskai település, a bács-  
feketehegyi, a kishegyesi és a 
szenttamási diákok egy-egy 
csoportjának eleméri látoga-

tását. Eleméren a Szent Ágos-
ton kápolnában a diákok Kiss 
Ernő sírjánál más vajdasági 

és külföldi vendégekkel kö-
zösen emlékeztek az aradi 
vértanúkra. Az említett há-
rom általános iskolából ez-
úttal is 15 fős felsős csopor-
tokkal utaztak Bánátba. Az 
előző évekhez hasonlóan az 
idén október 6-án is az otta-
ni magyar jelentőségű törté-
nelmi, kulturális, egyházi he-
lyeket tekintették meg. A ko-
szorúzás előtt meglátogatták 
a nagybecskereki székesegy-
házat, ahol történelmi össze-
foglalót is hallottak az impo-
záns épületről, majd a gyere-

kekkel a város központjában 
sétáltak egyet. Innen Elemér-
re utaztak, ahol először az ün-

nepi szentmisén vettek részt, 
majd a többi vendéggel együtt 
az iskolák diákjainak egy cso-
portja is megkoszorúzta Kiss 
Ernő tábornok mellszobrát. A 
protokolláris ünnepséget kö-
vetően az aracsi pusztatemp-
lomhoz látogattak, ahol nyil-
vános történelemóra kereté-
ben bővítették ismereteiket a 
történelmi jelentőségű épü-
letről. Visszafelé megálltak 
Törökbecsén, ahol ugyancsak 
városnézés volt, de sétáltak a 
Tisza-parton is.

Történelmi jellegű kirándulás és 
koszorúzás Eleméren

Éva és Ádám naplója 
Szenttamáson



КУЛТУРА И СПОРТ СРБОБРАНСКИ ИНФОРМАТОР

У целој општини у свим 
објектима Предшколске 
установе као и у свим шко-
лама Дечија недеља обеле-

жена је низом активности. 
Осим што су у својим вр-
тићима и школама уче-
ствовала у разним програ-
мима, деца су била у посе-
ти у многим установама, a 
неке школе и вртиће посе-

тио је председник општи-
не Радивој Парошки. При-
ликом посете вртићу „Бам-
би“, председник је рекао да 

су деца у вртићима, учени-
ци и студенти, будућност 
општине и да због тога ло-
кална самоуправа издваја 
значајна новчана средства и 
улаже у  развој деце и омла-
дине. “Локална самоупра-

ва значајно води рачуна и 
исто тако значајно улаже 
средства  у развој деце и 
омладине, у развој и одр-
жавање предшколских, 
школских и образованих 
објеката. Општина обе-
збеђује значајна средства 
за децу, ученике и студен-
те. Обезбеђује се бесплат-
на ужина, бесплатне кар-
те за превоз, стипендије, 
негде се субвенционише 
ужина и боравак деце у 
обдаништима, зависно од 
ситуација које то налажу 
и номинално говорећи, та 
улагања из буџета износе 
око седамдесет милиона 
за основно образовање, а 
око четрдесет милиона ди-
нара за предшколско вас-
питање“, рекао је Парошки.

Дечија недеља у општини 
Најмлађи су наша светла будућност

• Прва недеља октобра била је у знаку обележавања Дечије недеље 
која се ове године одвијала под мотом „Моје је право да живим срећно 
и здраво“.

На најмасовнијим до сада 
уличним тркама поводом 
Дана ослобођења, било је 
преко 600 учесника. Трча-
но је укупно девет трка у 
различитим категоријама, 

у свакој од трка освајачи 
прва три места награђени 
су медаљом, док је у свакој 
трци првих десетопласира-
них на поклон добило маји-
цу. „Ове године начинили 
смо одређене измене у ор-
ганизацији, пре свега мис-
лим на контролу такмичара 
и неправилности у такми-
чењу и то се показало као 
веома успешно, јер на наше 
а и задовољство свих учес-
ника који желе да се так-
миче спортски, ове годи-

не није забележена ни јед-
на неправилност. Додатне 
напоре на том пољу учи-
нили су и наставници који 
су се максимално ангажо-
вали и овим путем желим 

да им се посебно захвалим, 
без њих ова манифестација 
не би била овако масовна 
и успешна. Наравно, за-
хваљујем се директорима 
школа на сарадњи у органи-
зацији, као и Дому здравља 
‘Др Ђорђе Бастић’, Поли-
цијској станици Србобран, 
ЈКП ‘Градитељ’, Спортском 
савезу општине Србобран 
и србобранском атлетском 
клубу“, рекао је Слободан 
Субић, директор Центра за 
спорт и туризам.

Уличне трке
Више од 600 учесника

• Поводом Дана ослобођења Србобрана, успеш-
но су организоване традиционалне уличне трке 
за ученике и грађане.

Србобранци су имали 
прилику да у Малом позо-
ришту премијерно погле-
дају монодраму „Лазар“ у 
извођењу  Миодрага Петро-
вића, првака СНП-а,  у ре-
жији и сценографији  Љу-

бослава Мајера, док је за ко-
стимографију била задуже-
на Тијани Сићевић.  Аутор 
позоришног комада о Лаза-
ру Дунђерском је Зоран Су-
ботички. „Публика је има-
ла прилику да види једну 

сагу о човеку који је имао 
невероватан таленат за 
развијање послова, који 
је правио успех од свега за 
шта се ухватио. О таквом 
човеку није лако направи-
ти представу и наша зајед-

ничка нада, мене као пис-
ца, затим главног глум-
ца Миодрага Петровића, 
и режисера Љубослава 
Мајере, није била да ‘пла-
катски’ прикажемо чо-
века са огромним капи-

талом, већ човека који је 
показивао озбиљан сте-
пен доброчинства, чове-
ка који је помагао и човека 
са осећајем за вредности 
које су се изгубиле у савре-
меном добу. Истовремено, 
циљ нам је био и да се кроз 
ово уметничко дело, али 
и кроз неке друге форме, 
враћамо овој породици 
како би оно што је њихо-
ва заоставштина, нама са-
дашњима, донело да учи-
нимо неке ствари лакше и 
успешније, уз помоћ при-
сећања на сјајну породицу 
Дунђерски“, рекао је Су-
ботички. Иначе представа 

„Лазар“  је други део  три-
логије „Чудесни свет Ду-
нђерских“, а први комад 

„Од раја до безњенице“, при-
казан крајем 2015. године,  
говори о трагичној љуба-
ви Ленке Дунђерски и Лазе 
Костића.

Монодрама „Лазар“, о Лазару Дунђерском

Лазар поново међу Србобранцима

Сека и Бане одушевили публику

• Пуна сала Малог позоришта на премијери позоришног комада
    „Лазар“.

Представа “Нобеловац и ја” по тексту М.Финемана, у режији Стефана Саблића, а 
у којој су играли Јелисавета Сека Саблић и Бане Видаковић окупила је многобројну 
публику која је до последњег места испунила салу Малог позоришта. Судећи по 
аплаузу и реакцијама публике представа је била одлична. Била је ово још једна у 
низу позоришних представа са најпознатијим глумцима из наше земље, која је го-
стовала у Србобрану захваљујући организацији Дома културе.

Врхунски мајстори шаха
Међународни турнир у шаху

Победник Међународног 
турнира у шаху који је одр-
жан у ресторану „Full cafe“ 
поводом Дана ослобођења 
Србобрана, je Горан Тодо-
ровић. На турниру је уче-

ствовало преко 50 такми-
чара из 30 клубова, а међу 
такмичарима су били вр-
хунски мајстори шаха. Ор-
ганизатор овог турнира је 
Шаховски клуб „Србобран“, 
а покровитељ је општина. 
Све присутне у име локал-
не самоуправе поздравио је 
Слободан Субић. Од 56 так-

мичара који су учествова-
ли на турниру  била су три 
велемајстора (ГМ), четири 
интернационална мајсто-
ра (ИМ), и четири фиде-
мајстора (ФМ). Такмича-

ри из иностранства били 
су  су бугарски велемајстор 
Попчев Милко, и шахиста 
из Мађарске, интермајстор 
Месарош Андраш. Игра-
ло се по убрзаном систему, 
тако да је ово био ткз. ра-
пид турнир, где сваки так-
мичар током партије има 
15 минута на располагању.


